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§ 16 

Skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och förskolor 
2017-2020 
- svar till kommunstyrelsen (KS 141-2067/2016) 
Dnr 1.5.1.17-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat förslag till Skolbiblioteksplan för Stockholms 

skolor och förskolor 2017-2020 till samtliga stadsdelsnämnder, kulturnämnden 

samt stadsledningskontoret för yttrande. 

 

Skolbiblioteksplanens syfte är att verka för läsning och bildning i Stockholms 

skolor och förskolor. Planen tar sin utgångspunkt i Biblioteksplan för Stockholms 

bibliotek 2016-2020. Planen anger att litteraturen ska ha en given plats i förskolan 

som källa till språkstimulans, samtal och reflektion.  

 

Förvaltningen instämmer i förslaget till Skolbiblioteksplan för Stockholms skolor 

och förskolor 2017-2020 och arbetar redan enligt intentionerna i denna. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2017-03-02. 

 
Särskilt uttalande från (M) och (C) 

Johan Nilsson med flera (M) och Evy Kjellberg (C) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Skolbiblioteken är viktiga för skolornas verksamheter samt för elevernas lärande 

och bildnings. Bemannande skolbibliotek ska därför vara en självklarhet på 

samtliga kommunala skolor. Att stimulera elevernas intresse för läsning och 

litteratur är en prioriterad fråga och skolbiblioteken spelar en central roll för ökad 

läskunnighet. Förutom böcker är skolbiblioteken en resurs med tillgång till olika 

medier för att stödja lärandet och undervisningen. Stockholms skolor ska ha 

tillgång till skolbibliotek. 

 

Den socialdemokratiskt ledda majoriteten har under en längre period återkommit 

till behovet av en skolbiblioteksplan samt slagit sig för bröstet för hur bra planen 

kommer att bli. Vi blev därför förvånade när planen som vi nu ska ta ställning till 

är så pass tunn som den är.  Vidare så saknar planen även ett övergripande 

målsättning, något som är grundläggande för ett ärende likt detta.  

 

Konkretionen och ambitionerna i förslagen är i mångt och mycket bra men vi 

saknar resonemang om trygghet och säkerhets i biblioteken. På många av stadens 

ordinarie bibliotek finns idag problem med ordningsstörningar och många skolor 
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har därtill utmaningar med att otrygga miljöer, därför är det relevant att beakta 

även denna aspekt i skolbiblioteksplanen.  

  
 Särskilt uttalande från (L) 

 Anna Engelbert (L) anmälde ett särskilt uttalande. 
 

Skolbiblioteken är viktiga för skolornas verksamheter samt för elevernas lärande 

och bildning. Bemannande skolbibliotek ska därför vara en självklarhet på 

samtliga kommunala skolor.   

 

Den socialdemokratiskt ledda majoriteten har under en längre period återkommit 

till behovet av en skolbiblioteksplan samt slagit sig för bröstet för hur bra planen 

kommer att bli. Det förvånar oss därför att planen som nu presenterats är så pass 

tunn som den är. Vidare saknar planen även en övergripande målsättning, något 

som är grundläggande för ett ärende likt detta.  

 

Konkretionen och ambitionerna i förslagen är i mångt och mycket bra men vi 

saknar resonemang om trygghet och säkerhet i biblioteken. Skolbiblioteken är för 

många barn den enda möjlighet att tillförskansa sig kunskaper och bildning. Att 

barnen när de vistas i biblioteksmiljön skall känna sig trygga och säkra torde vara 

en självklarhet för alla och envar. För de som arbetar i biblioteken där är bråk och 

ordningsstörningar förekommer är detta ett allvarligt arbetsmiljöproblem som 

behöver hanteras. Därför är det relevant att beakta även dessa aspekter i 

skolbiblioteksplanen.  

 
Beslutsgång 

Ordförande Majvi Andersson (S) yrkade bifall till förvaltningens 

förslag. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


